

Title (en)
INTERNAL COMBUSTION ENGINE.

Title (de)
VERBRENNUNGSMOTOR.

Title (fr)
MOTEUR A COMBUSTION INTERNE.

Publication
EP 0142559 A1 19850529 (EN)

Application
EP 84902269 A 19840517

Priority
US 49674683 A 19830520

Abstract (en)
[origin: WO8404779A1] An internal combustion engine which is combined with a thermal cycle of the Rankine type in which water is heated to steam and injected into the engine along with the fuel for increasing the engine output. Increased power can be provided with a turbine compressor (16) receiving the exhaust from the engine and compressing the air intake to the engine. An additional fuel burner (22) may be provided to drive the turbine to provide still further increased and immediate power. The engine may be run either as a two stroke or four stroke engine. A single valve (7) may be used to communicate the engine cylinder with the air intake and exhaust when used in conjunction with a rotating valve (8) which selectively communicates the single valve with the air inlet or outlet. A two cycle engine having a precombustion chamber (35) has an opening which receives a piston profile (38) for providing increased performance.

Abstract (fr)
Moteur à combustion interne combiné avec un cycle thermique de type Rankine où l'eau est chauffée pour devenir de la vapeur et injectée dans le moteur avec le carburant pour accroître le rendement du moteur. La puissance peut être accrue au moyen d'un compresseur à turbine (16) recevant l'échappement du moteur et comprimant l'admission d'air du moteur. Un brûleur de carburant supplémentaire (22) peut être prévu pour entraîner la turbine afin de fournir une puissance instantanée encore accrue. Le moteur peut être utilisé comme moteur deux temps ou moteur quatre temps. Une soupape unique (7) peut être utilisée pour faire communiquer le cylindre du moteur avec l'admission d'air et l'échappement lorsqu'elle est utilisée de concert avec une soupape rotative (8) faisant communiquer de manière sélective la soupape unique avec l'entrée ou la sortie d'air. Un moteur deux temps possédant une chambre de précombustion (35) comporte une ouverture accueillant un profil de piston (38) afin d'améliorer le rendement.

IPC 1-7
F01B 29/04; F02B 47/02; F02M 25/02; F01K 21/00; F02D 21/06

IPC 8 full level
F01B 29/04 (2006.01); **F02B 47/02** (2006.01); **F02B 69/06** (2006.01); **F02B 75/02** (2006.01); **F02D 21/06** (2006.01); **F02M 25/032** (2006.01);
F02B 3/06 (2006.01)

CPC (source: EP)
F01B 29/04 (2013.01); **F02B 47/02** (2013.01); **F02B 69/06** (2013.01); **F02B 75/02** (2013.01); **F02B 3/06** (2013.01); **F02B 2075/025** (2013.01);
F02B 2075/027 (2013.01); **Y02T 10/12** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE FR GB LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
WO 8404779 A1 19841206; AU 3012684 A 19841218; BR 8406910 A 19850521; DK 25685 A 19850118; DK 25685 D0 19850118;
EP 0142559 A1 19850529; EP 0142559 A4 19850926; JP S60501370 A 19850822

DOCDB simple family (application)
US 8400754 W 19840517; AU 3012684 A 19840517; BR 8406910 A 19840517; DK 25685 A 19850118; EP 84902269 A 19840517;
JP 50213684 A 19840517